



CANADA

**C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é**

No. 25  
N°

FOR IMMEDIATE RELEASE  
APRIL 25, 1975.

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 25 AVRIL 1975

CANADIAN PARTICIPATION IN THE UNITED NATIONS  
EMERGENCY FORCE IN THE MIDDLE EAST

---

PARTICIPATION CANADIENNE À LA FORCE D'URGENCE  
DES NATIONS UNIES AU MOYEN-ORIENT

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Acting Secretary of State for External Affairs, the Honourable Gérard Pelletier, announced today that following a request from the Secretary General of the United Nations, the government has agreed to continue Canadian participation in the United Nations Emergency Force in the Middle East for a further period of three months until July 24, 1975. He noted that since the presence of peacekeeping forces was a vital element in maintaining a degree of stability in the region as efforts to find a political solution are pursued and since Canada's contribution to the Emergency Force was important for its continued effectiveness, it would be essential that Canada be prepared to continue its support.

Canada shares with Poland the task of providing logistic support for the United Nations Emergency Force. The current level of the Canadian contingent is approximately 1,000 personnel.

★ ★ ★

Le Secrétaire d'Etat intérimaire aux Affaires extérieures, l'honorable Gérard Pelletier, annonce aujourd'hui, à la suite d'une demande du Secrétaire général des Nations Unies, que le Gouvernement a consenti à prolonger la participation du Canada à la Force d'urgence des Nations Unies au Moyen-Orient pour une période de trois mois, soit jusqu'au 24 juillet 1975. Il a de plus signalé qu'en vertu de l'importance vitale de la présence de forces onusiennes pour le maintien d'une certaine stabilité au Moyen-Orient au moment même où des efforts sont faits pour trouver une solution politique et puisque la contribution canadienne était nécessaire au fonctionnement efficace de la Force d'urgence des Nations Unies, il était essentiel que le Canada continue d'y donner son appui.

Le Canada partage avec la Pologne la fonction de soutien logistique auprès de la Force d'urgence. L'effectif actuel du contingent canadien est d'environ mille personnes.